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l   rodačka z Vinohrad

l   vědkyně v oboru biochemie, vrcholová manažerka,  
a také manželka a matka

l   předsedkyně Akademie věd ČR,  
zvolená ve dvou volebních obdobích

l   profesorka Univerzity Karlovy

l   jedna ze 7 vědeckých poradců Evropské komise

l   rytířka Řádu čestné legie  
(nejvyšší francouzské státní vyznamenání)

l   zařazena mezi TOP 100 nejvlivnějších žen v ČR  
podle Forbes

l   kandidátka do Senátu s vizí, empatií a zkušenostmi
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POLITIKU CHÁPU JAKO LOGICKÉ  
POKRAČOVÁNÍ SVÉ DLOUHOLETÉ PRÁCE 

„Věda předkládá společnosti objevy, které přinášejí odpovědi 
na globální problémy společnosti, pomáhají posouvat svět 
a mírnit lidské utrpení. Zkrátka – snaží se sloužit lidem tak, 
aby se měli lépe. 

Za konkrétní politická řešení jsou však odpovědní politici. 
Je na nich, zda výsledky vědecké práce využijí ve prospěch 
ekonomiky a kvality života lidí. Chci přispět k tomu,  
aby k nim přihlíželi. 

Proto svůj vstup z vědy do politiky chápu jako další logickou 
misi a pokračování veřejné služby. 

Pokud dostanu vaši důvěru, budu se práci v Senátu věnovat 
naplno, stejně jako tomu bylo po mém zvolení do čela 
Akademie věd, kdy musel jít stranou můj vlastní výzkum.“  

Eva Zažímalová

CO CHCI PROSADIT V SENÁTU

 VZDĚLÁNÍ A PŘÍLEŽITOSTI 

Česko nemá bohatá ropná pole, ani jinou materiální 
konkurenční výhodu. Pokud se chceme vymanit ze situace, 
které se s větší či menší nadsázkou říká „montovna Evropy,“ 
pak cesta vede jedině přes výjimečné nápady a jejich rychlé 
uvedení do praxe. Výjimečné nápady společnosti přinášejí 
v drtivé většině případů kvalitně vzdělaní lidé a k rychlému 
uvedení takových nápadů do praxe je nutná příležitost. 
Chci se proto zasadit o to, aby mladí i starší měli možnost 
studovat a aby dostávali příležitosti. Aby mohli za studiem 
a za praxí vycestovat a vyměnit si s kolegy z celého světa 
svá know-how. Chci, aby takoví lidé byli za svou práci 
dobře ohodnoceni. A chci také, aby rodiče malých dětí měli 
odpovídající podmínky a šanci skloubit svou kariéru s rodinou, 
a aby ženy nemusely řešit dilema mezi svými profesními sny 
a mateřstvím. 

VĚDA JAKO SLUŽBA SPOLEČNOSTI 

Vynález knihtisku dal společnosti možnost šířit informace 
a vzdělání, čímž poskytl Evropě konkurenční výhodu před 
zbytkem světa. Objev dusíkatých hnojiv pak umožnil uživit 
rostoucí světovou populaci. Nemá smysl vést polemiku 
o tom, zda naše dějiny více psali badatelé a vynálezci, 
politici či vojevůdci. Faktem je, že to mezi vrcholnými politiky 
a akademickou sférou v Česku v posledních dekádách často 
jiskřilo. 
Já jsem svou profesi vždy vnímala jako službu společnosti – 
pro mne jako biochemičku a bioložku byl a je člověk stále více 
než strom. Proto chci i v politice hájit vědu, vzdělání, i zelenou 
politiku – ale vždy s rozumem. Bez radikalismu a ideologií, 
s citem k lidem a k jejich reálným potřebám. 

ZDRAVÍ AŽ NA PRVNÍM MÍSTĚ 

Co je v životě prioritou, si uvědomíme často až ve chvíli, kdy 
osud na nás či naše blízké sešle pohromu v podobě nemoci 
nebo úrazu. Sama s tím mám zkušenost jako matka syna, který 
od dětství trpí cukrovkou. Nebylo to lehké, ale jako rodina jsme 
to zvládli. V řadě případů bychom se však problémům mohli 
vyhnout včasnou prevencí, předejít tak komplikacím a ušetřit 
životy lidí. 
V rámci své mise jako vědecká poradkyně Evropské komise 
jsem přispěla mimo jiné k tomu, aby se snížila věková hranice 
u screeningu některých rakovinových onemocnění. To se 
opravdu stalo a máme jasná data o tom, že díky tomuto 
rozhodnutí umírá a bude umírat méně lidí. Pomáhat lidem chci 
i nadále. 

KULTIVACE PROSTŘEDÍ I SPOLEČNOSTI  

O problémy svého volebního obvodu se budu vždy aktivně 
zajímat a ve spolupráci s městskými částmi pomáhat řešit 
situace, které je trápí. Nápadů mám celou řadu. Proč například 
nevyužít historickou budovu Nákladového nádraží Žižkov jako 
sídlo akademické, nebo dokonce špičkové evropské vědecké 
instituce, jejíž prostory by současně sloužily festivalům, 
výstavám, zkrátka jako místo setkávání? Chci se touto 
možností zabývat a budu se o ni zasazovat nejen na pražském 
magistrátu, ale i na žižkovské radnici.


